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Szákszend Község Önkormányzata 

képviselő-testülete 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Ügyszám: 17-SZAK/1101/2024. 

 

Készült: Szákszend Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. október 30-án megtartott 

közmeghallgatásáról 

 

Jelen vannak: Papp Attila Csaba polgármester, Klestenitz Miklós alpolgármester, Bodányi Endre Lajos 

képviselő, Havasiné Orbán Ildikó képviselő, Palotai Bence képviselő, Takács Áron József képviselő, 

Veréb Zoltán képviselő, Dr. Tomayer Tamás jegyző, Kovács Laura kirendeltségvezető, Takács Gyöngyi 

intézményvezető, Palotainé Papp Éva igazgató, Krihó Orsolya, Karancsi Tivadar, Bakiné Takács Irén, 

Musitz Péter, Takács Tímea, Thissen Jolien Lennie 

 

Papp Attila Csaba polgármester köszöntötte képviselőtársait és a jelenlévőket. 

 

A közmeghallgatást 17 óra 00 perckor megnyitotta. Megállapította, hogy az ülés határozatképes, mert a 

7 fő települési képviselőből 7 fő jelen volt.  

 

Ismertette, hogy a megküldött meghívóban 1 napirendi pont szerepel. 

 

A tárgyalandó napirendi ponttal kapcsolatban kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért 

kérte, hogy szavazzanak a napirendi pont tárgyalásának elfogadásáról. 

 

 A Képviselő-testület az ülés napirendi pontjának tárgyalását nyílt szavazással, 6 fő települési képviselő 

részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testületének 
100/2024. (X.30.) határozata 

a napirendről 

 

Szákszend Község Önkormányzata képviselő-testülete a 2024. október 30-i, munkaterv szerinti 

közmeghallgatásán az alábbi napirendi pontot tárgyalja: 

1. Kérdések 

Felelős: Papp Attila Csaba polgármester 

1. NAPIRENDI PONT: 

Kérdések 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

törvény értelmében a képviselő-testület évente legalább egyszer, előre meghirdetett időpontban 

közmeghallgatást tart, amelyen a helyi lakosság és a helyben érdekelt szervezetek képviselői a helyi 

közügyeket érintő kérdéseket és javaslatokat tehetnek. Várta a kérdéseket. 

Bakiné Takács Irén köszöntötte a megjelenteket, bemutatkozott. Elmondta, hogy a telepről, 

laktanyából érkezett, az ott lakókat képviselve. Elmondta, hogy milyen gondok vannak a telepen, nincs 

szennyvízelvezetés. Elmondta, hogy a szippantás rendkívüli környezetszennyező, amely a 

közegészségügyet is érinti. Neki szerencséje van, aki hozzá jár szippantani, nagyon rendes. Meg kell 

csinálni az egészséges fűtési rendszer kialakítását, mert fűtési szezonban furcsa szagok terjengenek a 

laktanyában. Járhatatlanok az utak. Polgármester úrral ezt is többször végig járták, próbálkozásaik 
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voltak, eddig eredmény nélkül. Nagy probléma még a vezetékes internet. Elmondta, hogy internet 

ügyében majdnem száz százalékos eredményük van. A Telekom bevitte a vezetéket, már az utolsó lépést 

várják, hogy lehessen használni. Ezt követően használni tudják majd a családok. Polgármester úrral 

voltak kint a munkaterület átadásán, köszöni szépen, hogy eljött. Akkor beszéltek a projekt vezetőjével, 

akik ígérték, hogy október végéig tudják elintézni a szükséges adminisztrációt. Ezt követően fog kapni 

egy e-mailt, hogy már lehet új csomagot rendelni. Ez még nem érkezett meg. Kéri polgármester urat, 

hogy közösen kérdezzék meg ezt. Legalább az internet ügyében beléphet a 21.századba a laktanya. A 

szennyvízelvezetést tartja a legfontosabbnak. Neki 2-3 havonta kell szippantatnia, amely alkalmanként 

50.000 Ft. Elmondta, hogy mérhetetlen mennyiségű levél ment el 5 év alatt megfelelő hivatalokba és 

minisztériumokba a laktanya infrastrukturális fejlesztésével kapcsolatban, polgármester urat 

mindegyikről tájékoztatta. Általános gyakorlat, hogy a válaszlevelek arról szólnak, hogy miért nem 

csinálják meg. A mérhetetlen mennyiségű levélből 3 jött az utolsó egy évben olyan, amivel valamit 

tudtak kezdeni. Az első az volt, hogy a Belügyminisztérium tájékoztatta őket arról, hogy fel vannak 

jelentkezve az infrastruktúra fejlesztésre, örül neki, hogy polgármester úr azonnal megtette a 

regisztrációt. A laktanya csatornázásáról már tudnak. Érdeklődtek afelől, hogy hogy is áll. Megjött a 

válasz, Réthy Pál levele a Belügyminisztériumból, hogy befogadták a regisztrációt a beruházásra. Az 

indokok megvannak, hogy miért függesztik fel. A beruházás megnyitása 2024. év végén megtörténik. 

Kéri polgármester urat, hogy kérdezze meg a Belügyminisztériumot, hogy megkezdődik a megnyitás, 

vagy elhalasztják. A harmadik levél, amelyet megemlít a Közigazgatási és Területfejlesztési 

Minisztériumból érkezett, dr. Bekényi József válaszolt. Fontos dolgokat emelt ki a főosztályvezető. Azt 

írta, hogy elengedhetetlen, hogy a helyi önkormányzatok aktívan vegyenek részt a helyi igények 

megfogalmazásánál. Elmondta, hogy ismerve polgármester urat, ez megvan, hiszen számtalanszor 

próbálkoztak. Azt írta, hogy a pályázatok nagy része tekintettel van a települések anyagi helyzetére, sok 

esetben nincs szükség önerő biztosítására, vagy az külön igényelhető. Ezt a mondatot fontosnak tartja. 

Megkérdezi a képviselő-testületet, hogy lehet-e erre kísérletet tenni? Ezt meg lehetne próbálni.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy a pályázatoknál figyelmet fordít arra, hogy főleg 

„ingyenes” pályázatokat adjanak le. Ami 100 %-osnak van meghirdetve, arra szoktak pályázni. 

Rengeteg pályázatuk van, ami nyert, és ami nem. Többek között, ami érintette volna külterületen a 

laktanyában az utat. Nem nyert a pályázat, de tartaléklistán van. Az önerő nélküli pályázatokkal 

kapcsolatban. Ahhoz, hogy pályázni tudjanak, kellenek tervek. Egy terv elkészítése jó esetben leírható 

a pályázatból, ha nyer a pályázat. Ha nem, akkor a terv kifizetésre kerül. A szennyvízelvezetés 

megtervezése az önkormányzat számára jelenleg kivitelezhetetlen. Ennek az ára több éves bevételüket 

tenné ki. Ő szorgalmazta, hogy ezeket meg lehetne előlegezni, vagy vegye át ezt a szerepet a Kormány, 

készítsen terveket.  

Bakiné Takács Irén elmondta, hogy meg lehetne-e kérdezni a főosztályvezetőtől, hogy működik ez, 

hogy ha nincs az önkormányzatnak megfelelő önereje, hogy egy ilyen hatalmas beruházásra 

pályázhasson, tényleg önerő biztosítása nélkül igényt nyújtanak be, akkor tényleg segítenek és 

támogatnak? 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy meg fogja kérdezni. 

Bakiné Takács Irén elmondta, hogy még azt írja, hogy a települések fejlesztésében kulcsfontosságú 

szerepük van ahhoz, hogy egy település sikeresen részesüljön bármilyen fejlesztési forrásból, proaktívan 

kell fellépnie és ez nem csak az anyagi források megszerzését jelenti, hanem azt is, hogy hosszú távú 

terveket dolgozzanak ki, pusztán az igények megfogalmazása nem elég. Az a véleménye, hogy ezek az 

infrastrukturális fejlesztések, amelyek a laktanyát is érintik, rengeteg helyen van az országban. A 

Kossuth rádióban hallotta, hogy az országban 1000 olyan település van, ahol a szennyvízelvezetés nincs 

megoldva, 3200 településből ez nagyon sok. A véleménye az, hogy ezeket nem lenne szabad pályáztatni. 

Ezeket az alapvető infrastrukturális fejlesztéseket kötelezően meg kell csinálni. Ahol probléma van, ott 

azt meg kellene csinálni. Ez a járható út szerinte. Megkérdezte a testületet, hogy van-e a testületben 

olyan jellegű munkamegosztás, hogy egy-egy képviselő a falu egy-egy részét képviseli.  
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Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy nincsen. Bármelyik képviselőt fel lehet keresni a 

problémákkal.  

Bakiné Takács Irén elmondta, hogy azért merült fel benne ez a kérdés, mert figyelve a képviselő-

testület munkáját, jóformán nem kerül szóba a laktanya. 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy a laktanya problémái jelzés értékkel mindig 

felmerülnek. Be kell látni, hogy külterületen lakik 50 ember, bent pedig 1500 ember. Ha elköltenek 

1.000.000 Ft-t a laktanyára, akkor a falura 30.000.000 Ft-t kell. Akkor van egyenlőség. 30.000.000 Ft-

os pályázatunk kevés van. Ő lenne a legboldogabb, ha azt tudná mondani, hogy milliárdok sorsáról 

kellene döntenie.  

Bakiné Takács Irén elmondta, hogy úgy látja, hogy így a laktanyának nincs esélye ilyen alapon. 

Szeretné, ha másképp alakulna. Az előző képviselő-testületben egy képviselő szájából elhangzott, hogy 

a laktanya rajta maradt a falun, mint szamáron a fül. Szeretné, hogy ez a nézet a testületben nem lenne. 

Ugyanúgy tudnák kezelni a laktanyát, mint a faluban bármely utcát, ők is egy utca. Véleménye az, hogy 

a laktanyában élő emberek ügyeivel ugyanúgy kell foglalkozni, mint a faluban élőkével. Reméli ezt 

elfogadják. A majki fórummal kapcsolatban szól. A cél, hogy vidéken javuljon az életminőség. Erre 

nagyszerű példa a laktanya. Felzárkóztatás. Mit látnak, mi jut Szákszendnek a 2025.évi iparűzési adó 

többletéből? A laktanyának jut-e belőle valami? Azt írták, hogy 250 milliárd forint fog jutni a tervek 

szerint minden járásnak. Jövő márciusban kezdenék el ezt a programot. Kíváncsi, hogy mi lesz ebből. 

Úgy gondolja, hogy itt az ideje, hogy az elmaradt régiók végre elérjenek a 21. századba. Nézte a mai 

kormányinfót. Azt mondta a kormányszóvivő beszámolt az utolsó időszak fejlesztéseiről. Nem vitatja, 

hogy a bölcsődék, óvodák, a közösségi terek fejlesztése nem fontos. Az emberek életminőségének 

javulása szerinte az általa felsorolt alapvető infrastrukturális fejlesztésekkel javulhat. Mert ha van 

villany, vezetékes víz, nem kell a szennyvízben tocsogni, járhatóak az utak és a 21. századhoz méltóan 

tudnak kommunikálni, akkor javul igazán az emberek életminősége. A többi nagyon jó, de ő ezt 

gondolja. 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy a versenyképes járások program még neki is új. Ezzel 

kapcsolatban november 11-én fog részt venni egy egyeztetésen, ahol a járási polgármesterek vesznek 

részt, Takács Károly polgármester meghívásából. Részleteket nem tud, hogy befizetők lesznek-e. Vagy 

mi alapján tudnak forrást igényelni. Nem tudja, hogy járásonként lesz ez az összeg. A pályázatokkal 

kapcsolatban azt tudja elmondani, hogy amit elmondott, azzal ő egyetért. Pályázni arra lehet, amire 

kiírnak. Ha nem írnak ki, arra nem lehet. Ha éppen a faluház felújítására írtak ki, akkor ő él vele.  

Krihó Orsolya mindenkit üdvözöl. Megkérdezte polgármester urat, hogy hogyan áll a parkoló 

kialakítása. Beszéltek róla 2020-ban, 2021-ben is. Azóta nem történt semmi. Most már még több autó 

parkol ott. Ott van a lángosos autó vasárnap és hétfőn. Nem egyszer okozott összetűzést a sofőrök között, 

parkoló autók között, hogy nem tudnak megfordulni. Káosz uralkodik, Milyen intézkedéseket tett 

polgármester úr, mert 2020 óta egyik levelében azt írta, hogy ha kiolvad a murva, akkor intézkedik.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy nem tett sokat ebben az ügyben. Többször vittek oda 

követ, ami el lett terítve. Az nem volt akkor a megfelelő megoldás. Azóta nem volt rá sajnos megtett 

intézkedés. Feljegyezte a kérését, a következő költségvetésben megpróbálnak erre forrást elkülöníteni, 

hogy legalább egy 2-3 helyes parkolórészt tudjanak biztosítani.  

Krihó Orsolya elmondta, hogy ott néha 4 autó is áll. 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy nem tud 30 helyes parkolót ígérni.  

Krihó Orsolya elmondta, hogy nem 30 helyre gondolt.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy megnézik a lehetőségeket.  
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Krihó Orsolya megkérdezte, hogy a telepen a tulajdoni viszonyok hogyan alakulnak. Ott van egy 

vadászati terület is, kihasználatlan részek. Szeretné tudni, hogy abból a falu valamilyen javadalmazást 

kap-e? Tervezi-e a képviselő-testület, hogy hasznosítja ezeket a területeket. Nem eladás céljából, hanem 

gyerektábor kialakítása vagy bármilyen szabadidős tevékenység végzésére alkalmas helyet alakít ki. 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy a telepen az utakon kívül nincs tulajdonjoga.  

Krihó Orsolya feltette a kérdést, hogy ezzel kapcsolatban nem tudnak semmit tenni? 

Papp Attila Csaba polgármester minden vagy eladásra került, vagy magánkézben van. 

Krihó Orsolya feltette a kérdést, hogy az a kerítés, ami el lett bontva az is magánkézbe került? 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy a kerítés azért került elbontásra, hogy a rétet jobban 

lehessen használni. Lakóépület, ingatlan nincsen az önkormányzat tulajdonában.  

Krihó Orsolya feltette a kérdést, hogy kié a teljes rész? 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy a laktanyán kívüli rész, ahol az irtás volt, az az 

önkormányzat tulajdona. Kerítésen belül nincsen. 

Krihó Orsolya feltette a kérdést, hogy az „őrbódé” az is magántulajdonban van? 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy ezt meg kell néznie. Lehet az önkormányzaté.  

Krihó Orsolya elmondta, hogy akkor az a részt is rendezni kellene, ha a parkoló kialakításra fog kerülni.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy az „őrbódé” sorsa valószínűleg bontás lesz. Ezáltal 

a szemétlerakás problémája is megoldódik. 

Krihó Orsolya feltette a kérdést, hogy az új képviselő-testület beszélt-e már arról, hogy hogyan 

támogatják a fiatalok helyben maradását? Hogy szeretnék elérni, hogy ne csökkenjen a falu lakossága, 

hogy az iskola és óvoda megmaradhasson? 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy az új képviselő-testület tagjai különböző 

programokat vázoltak fel. Ez az első testületi ülésünk, az öt éves tervet, a későbbiekben fog tárgyalásra 

kerülni. Jó hír, hogy hosszú évek után a lakosságszám emelkedett, 1513 fő. A beszámolóban, amit a 

ciklus végén épített, hogy mit szeretne elérni. A két játszóteret szeretné megvalósítani. Fásítás, zöldítés. 

Vannak elképzelések, de ezt a testülettel kell eldönteni.  

Krihó Orsolya elmondta, hogy olvasta, hogy a Szákszend Községért Közalapítvány megszüntetésére 

tettek javaslatot az előterjesztésben. 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy nem.  

Kovács Laura kirendeltségvezető elmondta, hogy a tájékoztatóban az szerepelt, hogy felmerült a 

megszüntetése. A testület álláspontja egyöntetűen, hogy ne legyen megszüntetve.  

Krihó Orsolya elmondta, hogy szerinte is próbálják meg működtetni az alapítványt.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy fontos, hogy minden forint maradjon a településen. 

Akár egy fórumot is lehet ezzel kapcsolatban összehívni. Részleteket még nem tud.  

Krihó Orsolya feltette a kérdést, hogy a majki fórummal kapcsolatban van-e előrelépés? Szeretné tudni, 

hogy milyen pályázatok vannak folyamatban.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy folyamatban jelenleg a Faluház felújítása van. A fel 

nem használt előleget vissza kellett utalni. Ez a pénz nem vész el, az Államkincstárnál van. A pályázat 

előrehaladásával lehet majd lehívni. Hétfőn megy ki a generálkivitelezőknek a megkeresés. Volt már 2 
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hónapja egy kör, amely nem volt sikeres. Függőben lévő pályázat még a szendi focipályánál a 

buszforduló, Fő utcát és Csillag utcát összekötő út felújítása lenne. Reméli, hogy kapnak rá forrást.  

Karancsi Tivadar elmondta, hogy volt bent pár éve, érdeklődött a két focipálya iránt, hogy nem 

lehetne-e megvenni és közművesíteni? Azt a választ kapta, hogy egyenlőre nem, nincs szüksége pénzre 

az önkormányzatnak. Értesíteni fogják majd, ha esedékes. Nézte az előterjesztésben, hogy már van is 

egy jelentkező. A száki focipálya fel is van osztva telkekre. Érdeklődött, hogy hogy van lehetőség a 

vásárlásra.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy ezelőtt kb. 3 évvel elgondolkozott arról, hogy ha oda 

szeretne építkezni valaki, annak mi a járása. Beszélt főépítész asszonnyal, ő mondta, hogy a focipályákat 

már a megyei építési hivatal felosztatta, besorolta lakóingatlan övezetbe. Erről tájékoztatást nem kapott, 

azért csinálták, mert Szákszendnek nincs szüksége 3 focipályára. Az értékesítésre még igény nem merült 

fel. Annak a lehetőségét keresték, hogy lehetőleg azok jussanak vásárlás útján az ingatlanokhoz, akik 

kötődnek a faluhoz, vagy a faluban élnek. Több probléma felmerült, hogy vagy diszkriminatív lenne, 

nem lehet annyira leszűkíteni. Abban maradtak, hogy ha esetleg, ha valaki megkeresi őket, hogy 

szeretné, akkor a testület eldönti. Sima nyilatkozatot kell tenni, amelyben kifejezi a szándékát, hogy 

lakóházat szeretne építeni 10 éven belül.  

Karancsi Tivadar elmondta, hogy akkor ez még nem volt tervben, amikor bent volt.  

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy őt először 1 hónapja keresték meg ezzel 

kapcsolatban. Hajós Attila kereste meg. Új testület van, hozzon egy nyilatkozatot, majd az új testület 

eldönti.  

Karancsi Tivadar feltette a kérdést, hogy akkor van szándéka. Árat esetleg tudnak már? 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy árat még nem tud mondani, a mai ülésen az a döntés 

született, hogy van szándék értékesíteni, ezt fel kell becsültetni. Ennek függvényében lehet dönteni. 

Amennyiben szeretne vásárolni, akkor írjon egy nyilatkozatot, hogy melyik területet szeretné megvenni. 

Beadja, és dönt róla a testület.  

Karancsi Tivadar feltette a kérdést, hogy akkor szabályozva lesz, hogy meddig nem lehet eladni? 

Papp Attila Csaba polgármester elmondta, hogy ez nincs szabályozva, ezt meg kell beszélni 

mindenféleképpen. Erről kell hozni egy határozatot.  

Karancsi Tivadar megköszönte a választ. 

További kérdés, hozzászólás hiányában Papp Attila Csaba polgármester megköszönve a jelenlévőknek 

figyelmét, a közmeghallgatást 17 óra 37 perckor bezárta. 

 

 

 

k.m.f. 

 

Papp Attila Csaba         Dr. Tomayer Tamás 

 polgármester             jegyző 


